
Viljelypalstojen sääntömuutos vuonna 2022, oikaisuvaatimuksiin liittyviä huomioita, Infran kunnossapito 

Sääntökysely 

- Sääntömuutoksesta on keskusteltu palstaryhmän edustajin kanssa palaverissa 24.9.2020 

- Kyselystä ilmoitettiin kaupungin uutissivuilla sekä kasvimaa-sivuilla 

- https://www.pori.fi/uutinen/2021-11-10_vastaa-kyselyyn-ja-vaikuta-palstaviljelytoiminnan-kehittamiseen-

porissa 

- Kyselystä lähetettiin myös tiedote sähköpostilla tai tekstiviestillä niille palstaviljelijöille, jotka olivat antaneet 

nämä yhteystietonsa 

- Vastauksia saapui sähköisenä sekä paperisena yhteensä 85 kpl 

Hoitamattomat palstat kohdat 1.3., 2.5., 2.8. ja 5.2. 

- Palstoilla tehtiin loppukesästä tarkastuskierroksia, hoito- ja siistimiskehotuksia lähetettiin syksyllä usealle 

palstaviljelijälle, hoitamattomat palstat irtisanotaan 

- Sääntömuutos on tehty juuri oikaisuvaatimuksessa mainittujen epäkohtien parantamiseksi 

Vieraslajit kohta 2.4. 

- Haitallisia vieraslajeja ei mainita nimeltä säännöissä, koska lajilista saattaa muuttua 

- Listat ja ohjeet perustuvat valtioneuvoston antamaan vieraslajiasetukseen  

- https://mmm.fi/-/suomen-kansalliseen-vieraslajiluetteloon-lisattiin-uusia-kasvi-ja-elainlajeja-koirasusille-

kasvatuskielto 

 

Palstojen määrään muutos 2 per/henkilö kohta 1.3. 

- Sääntöjen tulee olla yhtenäiset kaikille tasapuolisuuden vuoksi, nykyinen määrä on ollut max 3 palstaa/talous. 

Uusilla säännöillä määrä olisi max 2 palstaa/hlö. Vanhoilla (ennen vuotta 2013 tehdyillä) sopimuksilla on 

voinut vuokrata enemmän kuin 3 palstaa. 

- palstoja on vain rajallinen määrä, halukkaita viljelijöitä olisi huomattavasti enemmän kuin vapaita palstoja 

erityisesti Hevosluodon alueella. Esim. vuodelle 2021 tehtiin 10 uutta sopimusta Hevosluodon monivuotisten 

kasvien palstoista (siellä palstoja yht. 224 kpl) 

- Palstaviljelijöitä tällä hetkellä kaikkiaan 195 kpl, joista 32:lla enemmän kuin kaksi palstaa 

- palstojen määrän rajoittamiseen vaikuttaa kyselyn lisäksi myös aikaisemmin puhelimella ja sähköpostilla 

aiheesta saadut palautteet  

- palstojen hoitamattomuus on usein kulminoitunut juuri useamman palstan vuokranneille 

- siirtymäaikaa on varattu kaksi vuotta, jonka aikana viljelijä voi siirtää monivuotiset kasvinsa kahdelle jäljelle 

jäävälle palstalleen 

Kastelujärjestelmä kohta 2.11. 

- Kaupunki jatkaa kasteluverkostoa ja tekee uusia kastelupisteitä alueen pohjoisosiin mahdollisen uuden 

laajentumissuunnan mukaisesti. Kaikkiin kastelupisteisiin asennetaan pikaliittimet kolmelle ulostulolle ja yksi 

vapaa linja kastelukannuja varten. Samalla vaihdetaan venttiilit paremmin kylmyyttä kestäviksi. Tavoitteena 

järjestää kaikille tasavertainen kastelumahdollisuus. 

- järjestelmässä on tällä hetkellä kaupungin puolesta asennettuna 12 vesipistettä. Pumpun teho ja 

putkitusjärjestelmän koko eivät riitä siihen, että jokainen vetäisi kastelupisteen oman palstansa kohdalle 

- Pikaliittimillä on tarkoitus helpottaa kastelujärjestelmän käyttöä sekä puhaltamisella tapahtuvaa 

tyhjentämistä syksyisin, yksityisten laittamat kiinteät kasteluletkut haittaavat tyhjennystä 

- Nykyisille tonttien kulmiin itse laitetuille vesipisteille ei ole haettu eikä annettu lupaa, ainoastaan yhden 

yleiseen käyttöön tarkoitetun vesipisteen lisäykseen on saatu hiljainen suostumus jälkikäteen, kun 

järjestelmä oli jo rakennettu (kts. sähköposti alla) 
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